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N NÁSLEDKY VYŠŠÍCH NÁKLADOV
Na infl áciu a vyššie náklady v logistike museli rea-
govať aj obchodné siete. Ako poznamenáva Ľubo-
mír Petrík, riaditeľ centrálnych služieb spoločnosti 
Terno real estate, zdražovanie pocítili najmä na 
zmene správania zákazníkov. Spotrebitelia chodia 
nakupovať v menších objemoch, no častejšie. Ako 
spoločnosť sa snažia, aby dochádzalo k čo najnižšie-
mu premietaniu nepriaznivej ekonomickej situácie 
v cenách. „Nárast cien energií a infl ácia sa však na 
cenách odraziť museli. Kompenzujeme to výhodný-
mi akciami a extra zľavami pre zákazníkov s vernost-
nými kartami. Produkty privátnych značiek máme 
oproti klasickému sortimentu lacnejšie v priemere 
až o 20 percent. Kvalita pritom ostáva rovnaká,“ 
dodáva Petrík, ktorý dúfa, že ich už nečaká nárast, 
ale naopak stabilizácia cien a následne ich pokles.

VPLYV VYSOKÝCH CIEN
Rovnako ako na všetkých pôsobí rastúca infl ácia 
a vysoké ceny – obzvlášť pohonných hmôt a ener-
gií – aj na fi rmu Vermont to negatívne vplýva. Preto 
starostlivo zvažujú a detailne plánujú každú jed-
nu investíciu a snažia sa minimalizovať raketovo 
rastúce náklady. Čo sa týka pohonných hmôt, tak 
sa snažia podľa Lukáša Baudyša, logistic director 

Na spomalenie infl ácie, ktorá na záver minulého 
roka presiahla 15 percent, poukazuje aj generál-
ny riaditeľ poradenskej spoločnosti Sophistic Pro 
fi nance Radoslav Valko, ktorý však zároveň varuje 
pred prílišným optimizmom. Aký presne by mohol 
byť rast cien tovarov, služieb, energie či pohonných 
hmôt v tomto roku, sa podľa neho momentálne po-
vedať nedá.

TRH ČOSKORO OŽIJE
Za poklesom infl ácie by podľa generálneho riadite-
ľa Sophistic Pro fi nance mohla byť zvýšená produk-
cia energií, prípadne úprava cenotvorby tak, aby sa 
ich cena nemohla extrémne zvyšovať. „V tom mo-
mente sa celá Európa nadýchne, lebo znova začne 
normálne vyrábať a celá ekonomika ožije,“ hovorí 
Valkov s tým, že v momente, keď infl ácia začne spo-
maľovať, určite aj centrálne banky pristúpia k zni-
žovaniu kľúčových sadzieb. „Tým sa znova môže 
oživiť trh s predajom nehnuteľností, fi rmy si budú 
môcť nabrať nové podporné úvery na podnikanie 
a rozvoj a občania budú môcť refi nancovať svoje 
staré úvery s vysokými sadzbami za nižšie,“ dodáva 
Valko, pričom poukazuje aj na pozitívny vplyv infl á-
cie. Na jednej strane je pravdou, že znižuje kúpnu 
silu obyvateľstva a reálny majetok, zároveň aj zni-
žuje hodnotu dlhov.

Dokonca by mohla aj podľa Národnej banky Slovenska či Štatistického úradu SR začať 
medziročne klesať. To by znamenalo možnosť nadýchnutia nielen pre ľudí, ale aj pre rôzne 
typy logistiky fi riem pôsobiacich v rôznych odvetviach slovenského hospodárstva.

Článok pripravil Tomáš Szmrecsányi

INFLÁCIA BY UŽ V TOMTO ROKU 
NEMALA RÁSŤ TAKÝM TEMPOM 
AKO VLANI

spoločnosti Vermont, maximálne možne efektívne 
využiť internú dopravu a rozhodujú sa, čo je efek-
tívne prepraviť vo vlastnej réžii a čo radšej poslať 
cez prepravné spoločnosti.

V rámci úspor na energiách tak sú na dvoch ces-
tách. Tá prvá je edukácia a práca s zamestnanca-
mi – bežné základy ako zhasínanie, minimalizácia 
strát. Až po napríklad výmenu energeticky nároč-
ného osvetlenia kompletného skladu. „Inštalovali 
sme moderné, inteligentné osvetlenie nášho no-
vého skladu reagujúce na pohyb zamestnancov, 
intenzitu vonkajšieho a vnútorného svetla v hale. 
Základom sú správne a efektívne naprogramované 
zóny a režimy,“ vysvetľuje Baudyš, podľa ktorého 
aj automatizácia či digitalizácia pomáha šetriť s fi -
nanciami. V prípade Vermontu je to aj inteligentné 
osvetlenie.

Viaceré obchodné príležitosti, obzvlášť na geogra-
fi cky odľahlejších trhoch, v dôsledku významného 
nárastu logistických nákladov zanikli. Hlavnou zbra-
ňou skupiny AGRANA v tejto situácii je preto diverzifi -
kované portfólio a trhy a efektivita pri využívaní zdro-
jov a energií vo výrobnom procese. „Vďaka nim sa aj 
napriek spomínaným komplikáciám našej skupine 
darí udržať pozitívnu bilanciu,“ dodal Jozef Ho    lota, 
corporate logistics / process & systems develop-
ment managera spoločnosti Agrana Beteiligungs 
AG, podľa ktorého v prípade ich skupiny je to v naj-
väčšej miere automatizácia a digitalizácia, ktorá vo 

významnej miere defi nuje výrobné procesy. A dá sa 
povedať, že v cukrovarníckom priemysle je jedným 
z najvýznamnejších parametrov, ktorým sa odlišujú 
súčasné cukrovary od cukrovarov v minulosti.

NUTNOSŤ ŠETRIŤ S ENERGIOU
V uplynulom roku priniesla energetická kríza pre 
spoločnosť Volkswagen Slovakia neúmerné zvý-
šenie nákladov. Preto je viac ako v minulosti po-
trebné, aby dodržiavali plán úspor v oblasti energií 
a sústredili sa intenzívne na opatrenia a najlepšie 
dostupné technológie, ktoré znižujú ako energetic-
kú náročnosť prevádzky, tak aj náklady. Automo-
bilka hľadá možnosti, ako ešte viac znížiť spotrebu 
energií. Ako pripomína Lucia Kovarovič Makayová, 
hovorkyňa Volkswagen Slovakia, po lockdowne 

v     súvislosti s epidémiou koronavírusu zaviedli tzv. 
vypínací koncept a motivujú zamestnancov k ener-
getickej efektívnosti na pracovisku. Boli stanovené 
ciele najnižšej spotreby energií v nevýrobnom čase, 
ktorých dodržiavanie sa kontroluje a vyhodnocuje. 
Vypínajú sa všetky technologické zariadenia, ktoré 
je počas odstávok výroby možné vypínať. Zároveň 
sa vypína osvetlenie vo všetkých výrobných ha-
lách, kanceláriách, znižuje sa intenzita areálového 
osvetlenia a redukuje sa prevádzka vetrania a vy-
kurovania. Pritom 100 percent elektrickej energie 
sa odoberá z obnoviteľných zdrojov.

Vo Volkswagen Slovakia vyvíjajú automatické softwa-
rové riešenia, ktoré optimalizujú prevádzku výrob-
ných a energetických zariadení. Neustále  hľadajú 
moderné možnosti znižovania produkcie emisií 
CO2, dekarbonizácie v priemysle  prostredníctvom 
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V uplynulom roku priniesla energetická kríza aj infl ácia pre mnohé spoločnosti neúmerné zvýšenie nákladov.
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Krízu pomáha prekonať 
automatizácia procesov

„Vďaka digitalizácií a automatizácii majú naše závody v súčasnosti len zlomok 
pracovných síl v porovnaní s obdobím pred 30–50 rokmi, pričom zníženie počtu 
pracovných síl je len vedľajším efektom významného zvýšenia efektivity a kvality 
výrobného procesu. Logistika tiež nezaostáva, automatizované sklady a automa-
tizácia v expedícii zvyšujú kapacitu a priechodnosť našich skladov.“

JOZEF HOLOTA, corporate logistics / process & systems development manager, Agrana Beteiligungs AG

Náklady znižuje 
automatizácia

„Samozrejme, aj robotizácia je vzhľadom na 
ceny energií ten správny pozitívny krok – robo-
tom a technológii nemusíte svietiť a nepotrebu-
jú teplo. Automatizácia výrazne pomáha aj na 
zrýchlenie procesov. Čo v praxi znamená, že daný 
objem práce dokážeme spracovať rýchlejšie.“

LUKÁŠ BAUDYŠ
logistic director

Vermont
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Akým spôsobom 
zabezpečujete 

bezpečnosť 
zamestnancov?

BAT technológií, pri nových projektoch implementu-
jú tepelné čerpadlá, ktoré dokážu využiť potenciál 
odpadového tepla bez nutnosti spaľovania zemné-
ho plynu a produkcie emisií CO2. „Napriek vysokej 
dobe návratnosti hľadáme aj možnosti rozšírenia 
vlastnej výroby elektrickej energie na strechách hál 
prostredníctvom fotovoltiky,“ dodáva Makayová.

ZÁUJEM O MANIPULAČNÚ TECHNIKU
Podľa Martina Urbana, konateľa spoločnosti Jun-
gheinrich, bol minulý rok poznačený doznievajúcou 
epidémiou COVID-19 a vojnou na Ukrajine. Dopyt 
sa priebežne menil v priebehu roka a nakoniec 
bol vyšší, ako očakávali. V dôsledku krízy zápasili 
s ťažkosťami ako narušené dodávateľské reťazce, 
predĺžené dodacie lehoty a zvyšovanie cien surovín 
a komponentov. V súčasnosti zamestnávajú osem-
desiat technikov, ktorí používajú mobilné servisné 
dielne a denne najazdia viac ako sto kilometrov. 
„Z tohto dôvodu sa nás veľmi dotklo zvyšovanie 
PHM. So spomenutými výzvami sme sa však po-
pasovali úspešne – preklenuli sme ich prenájmom 
rastúcej flotily vysokozdvižných vozíkov, straty sme 
kompenzovali efektívnym plánovaním trás techni-
kov a zvýšené ceny produktov sme museli premiet-
nuť aj do cien zákazníkom,“ dodáva Martin Urban 
s tým, že minulý rok bol pre Jungheinrich Slovensko 
úspešný – zvýšili svoj podiel na trhu regálových sys-
témov a predaja a prenájmu jazdených zariadení.

Podnik aj v tomto roku pokračuje so zmenami k väč-
šej efektivite a udržateľnosti. Snaží sa zefektívniť 
procesy a čo najviac využiť digitalizáciu. Ako podo-
tkne Martin Urban, prechádzajú na bezpapierovú 
kanceláriu, implementovali elektronický systém 
pre evidenciu, spracovanie a archiváciu došlých 
faktúr. Vymenili vnútorné aj vonkajšie osvetlenie 
v celej budove za šetrné LED svietidlá. Tento rok 
očakáva podobný dopyt ako v roku 2022 a rast 
cien by sa mal podľa neho spomaliť. Na trh uvádza 
jeho spoločnosť nové, inovatívne produkty z oblasti 
automatizácie a logistiky, a pokračuje v digitalizácii 
a prechode na bezpapierovú administratívu.

ZVLÁDNUTÁ DOBA NEISTÔT
Situácia posledných niekoľko rokov rozhodne nie 
je jednoduchá ani pre spoločnosť Geis. Pandémia, 
vojna a ich dôsledky znepríjemnili fungovanie aj jej, 
ale keďže sú stabilnou firmou, ktorá má dlhoročnú 
tradíciu a skúsenosti, podarilo sa im aj toto nároč-
né obdobie neistôt zvládnuť. „Trúfam si tvrdiť, že 
aj v dobrej kondícii. Lepšie hospodárenie je totiž 
súčasťou nášho boja s rastúcimi nákladmi. Geis sa 
spoločne so svojimi zamestnancami snaží hľadať 
a využívať rôzne úsporné opatrenia, napr. zníženie 
teploty na vykurovanie našich budov. Napriek tomu 
sú náklady násobne vyššie, než v období pred ener-
getickou krízou,“ konštatuje Dušan Vilhan, obchod-
ný riaditeľ v Geis SK.

Čo sa týka zamestnancov, tí sú v celej skupine Geis 
zásadným prvkom. Preto na nich šetriť nechcú 
a k redukcii platov ani odmien nepristúpili. Snažili 
sa však o optimalizáciu procesov. Firma je naďalej 
pripravená investovať do rozvoja a vývoja produk-
tov. „Najmä v softvérovej a technologickej oblasti 
ide o kontinuálny vývoj. Tieto strategické projekty 
nechceme brzdiť,“ zdôrazňuje Dušan Vilhan, podľa 
ktorého ani rok 2023 neprinesie rýchlu stabilizáciu 
trhov, kedy je možné pomerne jednoducho prediko-
vať a plánovať. „Našim cieľom je obhájenie pozície 
lídra na trhu. Sme si však dobre vedomí, že to je 
možné uskutočniť iba za predpokladu neustáleho 
rozvoja. Digitalizácia, automatizácia a modernizá-
cia sú toho neoddeliteľnou súčasťou.“

LOGISTICKÉ NEHNUTEĽNOSTI
Podľa Mariána Mlynárika, riaditeľa predaja inves-
tičných nehnuteľností v spoločnosti CBRE, nega-
tívny vplyv na trhovú kapitalizačnú mieru má rast 
úrokových sadzieb, a teda aj drahšie náklady na 
financovanie. Vidí korekciu hodnoty komerčných 
nehnuteľností. Ako podotkne, veľa medzinárod-
ných inštitucionálnych investorov má v súčasnosti 
stratégiu vyčkávania. V prípade logistických a in-
dustriálnych nehnuteľností vidí Mlynárik potenciál 
ďalšieho developmentu v lokalitách pozdĺž hlav-
ných diaľničných tepien na západnom a východ-
nom Slovensku. „Čo sa týka logistických a industri-
álnych nehnuteľností, tento segment má najnižšiu 
neobsadenosť priestorov – ku koncu roka 2022 to 
bolo 3‚57 percenta. Naďalej bude prevládať silný 
dopyt zo strany nájomcov.“

Prechod na nový 
špedičný systém GLog

„Plánujeme aj testovanie a vyššie využívanie 
rôznych technológií v našich projektoch skla-
dovej logistiky – špeciálne VNA vozíky, doprav-
níky, pick by voice, indukčné lišty, autonómne 
zakladače a vychystávače, neustály vývoj WMS 
na zvýšenie efektivity a zníženie náročnosti pre 
pracovníkov. Na cestách priebežne testujeme 
rôzne alternatívne pohony.“

DUŠAN VILHAN
obchodný riaditeľ

Geis SK

Prioritou je udržateľnosť

„Jedným z hlavných pilierov našej stratégie je udržateľnosť. Preto testujeme 
prechod na hybridné alebo elektronické služobné vozidlá. Všetky novouvádzané 
produkty na trh spĺňajú najprísnejšie kritériá ohľadom spotreby a použitia recyk-
lovateľných materiálov.

MARTIN URBAN, konateľ, Jungheinrich Slovensko
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